
 -1- 1. zasedání zastupitelstva města 

  
 

 

 

Zápis 

z 1. ustavujícího zasedání Zastupitelstva města Tachova, které se konalo dne 7. listopadu 

2022 od 18:00 hodin ve Sportovní hale v Tachově, Pobřežní 1547 

 

Přítomno: 20 zastupitelů dle prezenční listiny 

Omluven: Ing. V. Svoboda 

 

 

1) Zahájení 

Před zahájením zasedání bylo členům zastupitelstva města při prezenci předáno osvědčení o 

zvolení členem zastupitelstva obce podle § 53 zákona č. 491/2001 Sb., o volbách do 

zastupitelstev obcí a o změně některých zákonů, v platném znění. Po zaznění hymny zahájil 

zasedání pan Mgr. Ladislav Macák. Uvítal všechny přítomné zastupitele i veřejnost. 

Konstatoval, že všichni přítomní zastupitelé převzali Osvědčení o zvolení členem 

Zastupitelstva města Tachov. 

Předsedající pan Mgr. Ladislav Macák konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno tak, aby se 

v souladu s § 91 odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), v platném znění, 

konalo do 15 dnů ode dne právní moci rozhodnutí soudu, kterým byl zamítnut návrh na 

neplatnost voleb. Informace podle § 93 odst. 1 zákona o obcích byla na úřední desce 

Městského úřadu Tachov zveřejněna v souladu se zákonem. Současně byla zveřejněna na 

„elektronické úřední desce“. 

Předsedající pan Mgr. Macák konstatoval, že přítomno je 20 členů zastupitelstva, takže 

zastupitelstvo je usnášeníschopné.  

 

 

2) Složení slibu členů zastupitelstva 
Předsedající pan Mgr. Ladislav Macák v souladu s § 69 odst. 2 zákona o obcích vyzval 

přítomné členy zastupitelstva ke složení slibu. Před složením slibu předsedající upozornil 

přítomné členy zastupitelstva, že odmítnutí složit slib nebo složení slibu s výhradou má za 

následek zánik mandátu. 

Složení slibu proběhlo tak, že pan JUDr. Zdeněk Uhlík přečetl slib stanovený v § 69 odst. 2 

zákona o obcích: „Slibuji věrnost České republice. Slibuji na svou čest a svědomí, že svoji 

funkci budu vykonávat svědomitě, v zájmu města a jeho občanů a řídit se Ústavou a zákony 

České republiky.“ a jmenovitě vyzval přítomné členy zastupitelstva ke složení slibu 

pronesením slova „slibuji“, podáním ruky předsedajícímu a podpisem na připraveném archu. 

Žádný člen zastupitelstva neodmítl složit slib ani nesložil slib s výhradou. 

Ing. V. Svoboda složí slib na příštím zasedání Zastupitelstva města Tachova, tj. 21.11.2022. 

 

Zastupitelé vzali jednomyslně na vědomí složení slibu všemi 20 členy zastupitelstva města 

dle ust. § 69 odst. 2 zákona o obcích, v platném znění. 

 

 

3) Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatelky. 

Za ověřovatele zápisu byli jednomyslně určeni: B. Vaňková, P. Hrůša 
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Zapisovatelkou byla jmenována: S. Andréová. 

 

 

4) Schválení programu  
Mgr. Ladislav Macák připomněl, že se všichni zastupitelé řídí platným programem 

ustavujícího Zastupitelstva města Tachova, který všichni obdrželi písemně. Dotázal se, zda 

má někdo návrh na doplnění nebo případnou změnu programu. Nikdo se nepřihlásil. 

Poté seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou členům 

zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. 

 

Program jednání byl schválen jednomyslně v následujícím pořadí: 

 

1) Zahájení 

2) Složení slibu členů zastupitelstva 

3) Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatelky 

4) Schválení programu jednání 

5) Volba starosty, místostarostů, členů rady města 

a) určení počtu místostarostů 

b) určení funkcí, pro které budou členové zastupitelstva obce uvolněni 

c) určení způsobu volby starosty, místostarosty a členů rady města 

d) volba starosty 

e) volba místostarostů 

f) volba členů rady města 

6) Zřízení finančního a kontrolního výboru 

a) určení počtu členů finančního a kontrolního výboru 

b) volba předsedy finančního výboru 

c) volba předsedy kontrolního výboru 

7) Rozhodnutí o odměnách za výkon funkcí neuvolněných členů zastupitelstva 

8) Organizační záležitosti 

9) Diskuse, závěr. 

 

 

5) Volba starosty, místostarosty a členů rady města 

 

a) určení počtu místostarostů 

Předsedající pan Mgr. Ladislav Macák navrhl počet místostarostů města na dva. 

 

Pro návrh pana Mgr. Ladislava Macáka hlasovalo 16 zastupitelů: 

p. Brachtel, p. Horáček, p. Hrůša, pí. Hutníková, p. Kosina, pí. Kvardová, pí. Machová, p. 

Novohradský, p. Rožmberský, pí. Smihrodská, p. Straka, p. Struček, pí. Tikalová, pí. 

Vaňková, p. Vrána, pí. Zezulová 

Návrh byl přijat. 

 

Zastupitelé 16-ti hlasy určili počet místostarostů města na dva. 

 

b) určení funkcí, pro které budou členové zastupitelstva obce uvolněni 

Mgr. Ladislav Macák uvedl, v souladu s předchozím hlasováním, že funkce starosty a obou 

místostarostů budou uvolněné a nechal o návrhu hlasovat. 

 

Pro návrh předložený panem Mgr. Ladislavem Macákem hlasovalo 16 zastupitelů. 
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p. Brachtel, p. Horáček, p. Hrůša, pí. Hutníková, p. Kosina, pí. Kvardová, pí. Machová, p. 

Novohradský, p. Rožmberský, pí. Smihrodská, p. Straka, p. Struček, pí. Tikalová, pí. 

Vaňková, p. Vrána, pí. Zezulová 

Návrh byl přijat. 

 

c) určení způsobu volby starosty, místostarosty a členů rady města 

Mgr. Ladislav Macák, konstatoval, že nestanoví-li zastupitelstvo jinak, probíhá volba starosty, 

místostarostů a členů rady města aklamací neboli veřejným hlasováním. 

 

Vyzval zastupitele k přednesení jiných návrhů. 

 

dr. Jiří Nenutil navrhl hlasování tajnou volbou o starostovi, obou místostarostech i všech 

členech rady. 

Pro protinávrh pana dr. Jiřího Nenutila, aby hlasování probíhalo tajnou volbou, hlasovali 4 

zastupitelé: p. Nenutil, p. Habrdle, p. Michalec, p. Zítek 

Návrh nebyl přijat. 

 

Pro návrh pana Mgr. Ladislava Macáka hlasovalo 16 zastupitelů: 

p. Brachtel, p. Horáček, p. Hrůša, pí. Hutníková, p. Kosina, pí. Kvardová, pí. Machová, p. 

Novohradský, p. Rožmberský, pí. Smihrodská, p. Straka, p. Struček, pí. Tikalová, pí. 

Vaňková, p. Vrána, pí. Zezulová 

Návrh byl přijat. 

 

Zastupitelé 16-ti hlasy určili, že volba starosty, místostarostů a členů rady města bude 

provedena aklamací.  

 

d) volba starosty 
PhDr. Jana Hutníková navrhla zvolit do funkce starosty pana Mgr. Petra Vránu.  

Jiný návrh podán nebyl.  

Mgr. Ladislav Macák nechal hlasovat o tomto návrhu: Pro tento návrh bylo 15 zastupitelů: p. 

Brachtel, p. Horáček, p. Hrůša, pí. Hutníková, p. Kosina, pí. Kvardová, pí. Machová, p. 

Novohradský, p. Rožmberský, pí. Smihrodská, p. Straka, p. Struček, pí. Tikalová, pí. 

Vaňková, pí. Zezulová 

Návrh byl přijat. 

 

Zastupitelé 15-ti hlasy zvolili starostou města pana Mgr. Petra Vránu. 

 

Pan starosta: „Děkuji, jak zastupitelům, tak občanům Tachova za důvěru. Přistupuji k tomuto 

s ohromnou úctou a pokorou a zároveň si uvědomuji obrovskou zodpovědnost, kterou na sebe 

přijímám.  Ale žádný kapitán nemůže bez posádky svojí loď nikam dopravit a stejně tak i já 

se spoléhám na posádku, co mám kolem sebe, že společně proplujeme ty bouřlivé vody, které 

nás čekají, a dovedeme Tachov do vod klidnějších. Děkuji bývalému vedení města, bývalým 

členům rady, bývalým zastupitelům a zároveň nově zvoleným zastupitelům. Chci popřát 

hodně síly, zdarů a energie při jejich práci, nebude jí málo a nečekají nás lehké časy.“ 
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e) volba místostarostů 
Paní Božena Vaňková podala návrh zvolit do funkce prvního uvolněného místostarosty a 

zároveň statutárního zástupce starosty pana Mgr. et Mgr. Jana Straku. 

 

Pan starosta nechal hlasovat o návrhu Boženy Vaňkové: Pro tento návrh bylo 19 zastupitelů: 

p. Brachtel, p. Horáček, p. Hrůša, pí. Hutníková, p. Kosina, pí. Kvardová, pí. Machová, p. 

Novohradský, p. Rožmberský, pí. Smihrodská, p. Struček, pí. Tikalová, pí. Vaňková, p. 

Vrána, pí. Zezulová, p. Habrdle. p. Zítek, p. Michalec, p. Nenutil 

Návrh byl přijat. 

 

Zastupitelé 19-ti hlasy zvolili prvního místostarostu pana Mgr. et Mgr. Jana Straku. 

 

Pan místostarosta poděkoval za důvěru, s tím, že se těší na spolupráci s celým týmem a se 

starostou Mgr. Petrem Vránou. 

 

Na post na druhého místostarosty byla panem Ing. Lukášem Kosinou navržena Mgr. Vendula 

Machová. 

 

Mgr. Adam Zítek navrhl pana Ing. Lukáše Kosinu, tento návrh zdůvodnil tím, že obnovený 

post druhého místostarosty, vyjde město měsíčně na nějakých 92 tis. Kč, což je zhruba milion 

ročně. Měl by tedy tuto funkci zastávat někdo, kdo může být městu nápomocen a pan Ing. 

Lukáš Kosina splňuje podmínky a to už ve vzdělání, protože je ekonom, který ve vedení 

města chybí. Ekonomika je velmi důležitá. V dnešní těžké době, kdy všichni víme, že se 

zdražují energie, by to měl být někdo, kdo má na to patřičné vzdělání.  

 

Pan starosta k navrhované kandidátce řekl, že paní Mgr. Vendula Machová dostala velmi 

silný mandát od voličů, k tomu aby vykonávala pozici místostarostky. Její portfolio je 

zaměřeno spíše na sociální problematiku a na školství, ke kterému má vzdělaní přesně to, co 

potřebujeme, takže zcela splňuje požadavky na vykonávání funkce druhé místostarostky.  

 

Mgr. Adam Zítek: „Co se týče školství, to bys, Petře, mohl vykonávat klidně ty, neboť jsi 

bývalý pedagog.  Na sociální otázky má město své odbory. Ekonomika již při sestavování 

rozpočtu je důležitá. Nemám nic proti magistře Machové, ale když se podívám na mandát, tak 

i pan Kosina ho má větší a myslím, že by měl být upřednostněn i kvůli jeho vzdělání.“ 

 

Ing. Lukáš Kosina poděkoval za důvěru Mgr. Adama Zítka. Sdělil, že druhý místostarosta má 

opravdu v gesci sociální věci a školství. V těchto oborech je silnější magistra Machová. 

Dohodli jsme se tak a je to dobrá volba pro město. Děkuji, ale určitě nemám zájem 

kandidovat na post druhého místostarosty.  

 

Pan starosta nechal hlasovat o návrhu, aby pozici druhého místostarosty zastávala Mgr. 

Vendula Machová. 

 

Ing. Jan Michalec vznesl připomínku, že dle jednacího řádu se má napřed hlasovat o 

protinávrhu. 

 

Pan starosta: „Toto nebyl protinávrh, ale druhý návrh v pořadí. Takže tedy, abych zachoval 

dekórum, nechávám hlasovat o tom, kdo je pro, aby druhým místostarostou byl pan Ing. 

Lukáš Kosina.“ 
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dr. Jiří Nenutil: „Pardon, ale nemůžeme hlasovat, když Ing. Lukáš Kosina odmítl 

kandidaturu.“ 

 

Pan starosta: „Výborně, takže se dostáváme zpět k hlasování o druhé místostarostce paní Mgr. 

Vendule Machové. Nechal tedy hlasovat o návrhu, aby pozici druhého místostarosty zastávala 

Mgr. Vendula Machová.“ 

 

Pro tento návrh bylo 15 zastupitelů: p. Brachtel, p. Horáček, p. Hrůša, pí. Hutníková, p. 

Kosina, pí. Kvardová, p. Novohradský, p. Rožmberský, pí. Smihrodská, p. Struček, pí. 

Tikalová, pí. Vaňková, P. Vrána, pí. Zezulová, p. Straka 

Návrh byl přijat. 

 

Zastupitelé 15-ti hlasy zvolili druhého místostarostu paní Mgr. Vendulu Machovou.  

 

Mgr. Vendula Machová: „Velice si vážím toho, že jsem dostala dostatek hlasů a celkově nám 

jako koalici připadlo 75% vaší důvěry, doufáme, že toto nezklameme a budeme velmi tvrdě 

pracovat. Možná někdo podceňuje sociální oblast, školství, zdravotnictví a další s tím 

související podobory, ale já rozhodně ne. Pro mě jsou město lidé, ne budovy, ne silnice, ale 

vy. A jde mi o to, aby se nám tady společně dobře žilo. A proto budu dělat maximum, jako se 

snažím i doteď a budu ještě více.“ 

 

f) volba členů rady města 

Pan starosta navrhl, aby počet členů rady města byl sedm. 

Jiný návrh nebyl přednesen a nechal o návrhu hlasovat. 

 

Pro tento návrh bylo 20 zastupitelů: p. Brachtel, p. Horáček, p. Hrůša, pí. Hutníková, p. 

Kosina, pí. Kvardová, p. Novohradský, p. Rožmberský, pí. Smihrodská, p. Struček, pí. 

Tikalová, pí. Vaňková, p. Vrána, pí. Zezulová, p. Straka, pí. Machová, p. Nenutil, p. 

Michalec, p. Zítek, p. Habrdle 

Návrh byl přijat. 

 

Dále pan starosta vyzval zastupitele, aby předložili návrhy na členy rady města.  

 

Mgr. Vendula Machová podala návrh na tyto členy rady města : PhDr. Janu Hutníkovou, 

Matouše Horáčka a Ing. Víta Rožmberského M.A. 

 

Paní Božena Vaňková navrhla do rady města paní Petru Tikalovou. 

 

dr. Jiří Nenutil: „Vzhledem k tomu, že společným programem všech nás kandidujících a 

následně zvolených bylo řešení bezpečnosti v Tachově a my považujeme bezpečnost jako 

důležitý problém. Ostatně samo vítězné sdružení Volím Tachov, přišlo s konceptem 

takzvaných gesčních radních, kde radního pro bezpečnost měli, a bezpečnost byla důležitým 

tématem, díky kterému dostali tak velkou podporu. A protože se nyní zdá, že pro gesčního 

radního pro bezpečnost mají personální krizi, pokud jinak nenavrhujete pro bezpečnost, tak 

my přestože jsme v opozici, navrhujeme odborníka, bývalého policejního velitele obvodu 

Jana Michalce, který se rád ujme bezpečnosti.“ 

 

Mgr. Adam Zítek: „Chtěl bych se zeptat pana Matouše Horáčka, zda je pravda, že nevlastní 

řidičské oprávnění, protože neudělal autoškolu a v nedávné době řídil bez řidičského 

oprávnění pod vlivem alkoholu a měl způsobit dopravní nehodu.“ 
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Matouš Horáček. „Nevím, odkud tato informace pramení, protože žádné trestné stíhání proti 

mě vedené není.“ 

 

Mgr. Adam Zítek: „Neptám se na vedené trestní stíhání, ptám se na to, jestli je pravda, že jsi 

řídil bez řidičského oprávnění, pod vlivem alkoholu a způsobil jsi dopravní nehodu.“ 

 

Matouš Horáček: „Žádnou dopravní nehodu jsem nezpůsobil.“ 

 

Mgr. Adam Zítek: „Takže potřetí. Řídil jsi pod vlivem alkoholu, bez řidičského oprávnění? 

Dopravní nehoda je, i když bouráš sám, nemusí bourat nikoho jiného. Důležité je to, jestli si 

řídil pod vlivem alkoholu a byl si chycen policií.“ 

 

Matouš Horáček:  „Nebyl jsem chycen policií, ale policie tam byla a je pravda, že jsem řídil a 

byl jsem pod vlivem alkoholu.“ 

 

Mgr. Adam Zítek: „Na základě tohoto si myslím, že by v radě neměla být osoba, která řídila 

pod vlivem alkoholu. Pan Matouš Horáček to nepotvrdil, ale ani nevyvrátil a víceméně se 

k tomu doznal. Nemyslím, že někdo kdo způsobil trestný čin, by měl být v radě města, neboť 

to nevrhá dobré světlo na radu jako takovou. Dovolím si tedy vyzvat pana Horáčka, aby se 

vzdal kandidatury na radního i k odstoupení ze zastupitelstva.“ 

 

Pan starosta se dotázal, zda má k této problematice ještě někdo další dotazy a sdělil, že pan 

Horáček potvrdil, že proti němu není vedeno trestní stíhání, čili není žádný důvod, aby 

nevykonával veřejnou funkci. Máme zde i jiné právníky, kteří se můžou vyjádřit. Pokud ne, 

můžeme přistoupit k hlasování členů rady města. 

 

Pro návrh zvolit PhDr. Janu Hutníkovou za členku rady města hlasovalo 16 zastupitelů: 

p. Brachtel, p. Horáček, p. Hrůša, p. Kosina, pí. Kvardová, p. Novohradský, p. Rožmberský, 

pí. Smihrodská, p. Struček, pí. Tikalová, pí. Vaňková, p. Vrána, pí. Zezulová, p. Straka, p. 

Habrdle, p. Zítek 

Návrh byl přijat. 

 

Pro návrh zvolit Matouše Horáčka za člena rady města hlasovalo 15 zastupitelů: 

p. Brachtel, p. Hrůša, pí Hutníková, p. Kosina, pí Kvardová, p. Novohradský, p. Rožmberský, 

pí Smihrodská, p. Struček, pí Tikalová, pí Vaňková, p. Vrána, pí Zezulová, p. Straka, pí 

Machová 

Návrh byl přijat. 

 

Pro návrh zvolit Ing. Víta Rožmberského, M.A., za člena rady města hlasovalo 16 zastupitelů: 

p. Brachtel, p. Horáček, p. Hrůša, pí. Hutníková, p. Kosina, pí. Kvardová, p. Novohradský, pí. 

Smihrodská, p. Struček, pí. Tikalová, pí. Vaňková, p. Vrána, pí. Zezulová, p. Straka, p. 

Habrdle, pí. Machová 

Návrh byl přijat. 

 

Pro návrh zvolit Petru Tikalovou za členku rady města hlasovalo 16 zastupitelů: 

p. Brachtel, p. Horáček, p. Hrůša, pí. Hutníková, p. Kosina, pí. Kvardová, p. Novohradský, p. 

Rožmberský, pí. Smihrodská, p. Struček, pí. Vaňková, p. Vrána, pí. Zezulová, p. Straka, p. 

Habrdle, pí. Machová 

Návrh byl přijat. 
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6) Zřízení finančního a kontrolního výboru  

a) určení počtu členů finančního a kontrolního výboru 

Pan starosta úvodem tohoto bodu informoval o povinnosti ze zákona o obcích zřídit finanční  

a kontrolní výbor, neboť funkční období členů výborů předchozího zastupitelstva zaniklo. 

Zastupitelstvo určuje počet členů výboru, který musí být lichý. Členy výboru mohou být 

členové zastupitelstva i jiné osoby, pouze předsedou výboru musí být člen zastupitelstva. 

Členy kontrolního nebo finančního výboru nemohou být starosta, místostarosta, tajemník 

obecního úřadu ani osoby zabezpečující rozpočtové a účetní práce na obecním úřadu.  

Pan starosta podal návrh na schválení maximálního počtu členů obou výborů zastupitelstva a 

to na počet 5 členů. Jiný návrh podán nebyl.  

 

Zastupitelé jednomyslně schválili maximální počet členů výborů zastupitelstva města na 5. 

 

b) volba předsedy finančního výboru 

Pan starosta vyzval zastupitele k přednesení návrhů na předsedu finančního výboru. 

 

Paní Božena Vaňková navrhla jako předsedu finančního výboru pana Bc. Jiřího Stručka. 

 

Pro návrh zvolit do funkce předsedy finančního výboru zastupitelstva města pana Bc. Jiřího 

Stručka hlasovalo 15 zastupitelů:  

p. Brachtel, p. Horáček, p. Hrůša, pí. Hutníková, p. Kosina, pí. Kvardová, p. Novohradský, p. 

Rožmberský, pí. Smihrodská, pí. Tikalová, pí. Vaňková, p. Vrána, pí. Zezulová, p. Straka, pí. 

Machová 

 

Pan starosta konstatoval, že zastupitelé zvolili předsedou finančního výboru zastupitelstva Bc. 

Jiřího Stručka.  

 

c) volba předsedy kontrolního výboru 

Pan starosta vyzval zastupitele k přednesení návrhů na předsedu kontrolního výboru.  

 

Ing. Jan Michalec navrhl jako předsedu kontrolního výboru pana dr. Jiřího Nenutila. 

 

Zastupitelé jednomyslně zvolili dr. Jiřího Nenutila jako předsedu kontrolního výboru. 

 

Pan starosta všem zvoleným poblahopřál.  

 

7) Rozhodnutí o odměnách za výkon funkcí neuvolněných členů zastupitelstva 
Na návrh pana starosty schválili zastupitelé jednomyslně dle Nařízení vlády č. 318/2017 Sb.,  

o odměnách za výkon funkce členům zastupitelstva, v platném znění, odměny za výkon 

funkce neuvolněným členům zastupitelstva města takto: 

 

1) neuvolnění členové zastupitelstva města – měsíční odměna v maximální výši 

stanovené nařízením vlády pro neuvolněné členy zastupitelstva města, 

2) v případě souběhu nároků za výkon funkcí (člen rady, předseda výboru nebo komise, 

člen výboru nebo komise) přísluší členu zastupitelstva ta měsíční odměna, která je 

stanovena jako nejvyšší (odměny se nesčítají), 
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3) měsíční odměny se poskytují od 8.11.2022.  

Ing. Jan Michalec: „Vzhledem k situaci, která nás čeká, navrhuji v bodě č. 1) snížit odměnu o 

10%.“ 

Pan starosta nechal o protinávrhu Ing. Jana Michalce hlasovat. 

Pro návrh snížit v bodě č. 1) odměnu o 10% hlasovalo 7 zastupitelů: pí. Hutníková, p. Kosina, 

p. Habrdle, pí. Machová, p. Nenutil, p. Zítek, p. Michalec 

Návrh nebyl přijat 

Mgr. et Mgr. J. Straka upřesnil a doplnil, že v předloženém návrhu je vše tak jak bylo 

doposud. „Inflace je aktuálně 20 %, takže pokud necháme odměny, tak jak byly, budou 

vlastně o 20 % nižší, než v předchozím období.  A pokud je snížíme ještě o dalších 10 %, tak 

se ještě o to více sníží a proto podpořil návrh, aby zůstalo vše při starém.“ 

 

Mgr. Adam Zítek sdělil, že má dojem, že již před volbami došlo k navýšení o 10 %. 

 

Mgr. Petr Vrána reagoval, že ještě nedošlo k navýšení. To může a nemusí být přijato. 

 

dr. Jiří Nenutil: „Poprosím, aby diskuze probíhala před hlasováním, protože nyní se bavíme o 

tom, co už je stejně rozhodnuto. Pojďme k hlasování a nezdržujme občany.“ 

 

Pan starosta tedy nechal hlasovat o původním návrhu. 

Pro tento návrh hlasovalo 13 zastupitelů: p. Brachtel, p. Horáček, p. Hrůša, pí. Kvardová, p. 

Novohradský, p. Rožmberský, pí. Smihrodská, pí. Tikalová, pí. Vaňková, p. Vrána, pí. 

Zezulová, p. Straka, p Struček 

Návrh byl přijat v původním znění. 

 

8) Organizační záležitosti. 
Na návrh pana starosty zastupitelé jednomyslně schválili podpisová práva k finančním 

operacím města pro nově zvoleného starostu a oba místostarosty. 

Připomínky ani návrhy na změny vzneseny nebyly.  

 

Poté pan starosta přečetl seznam pověřených členů zastupitelstva k přijímání prohlášení o 

vstupu do manželství: Boženu Vaňkovou, Bc. Jiřího Stručka, Petru Tikalovou, Ing. Lukáše 

Kosinu a nechal o návrhu hlasovat: 

                                                                                                        

Zastupitelé jednomyslně pověřili: 

Boženu Vaňkovou, členku zastupitelstva,  Bc. Jiřího Stručka, člena zastupitelstva, Petru 

Tikalovou, členku zastupitelstva, Ing. Lukáše Kosinu, člena zastupitelstva a dr. Jiřího 

Nenutila, člena zastupitelstva  k přijímání prohlášení o vstupu do manželství ve smyslu § 11a 

odst. 1 písm. a) zák.č. 301/2000 Sb., o matrikách, jménu a příjmení a o změně některých 

souvisejících zákonů, ve znění pozdějších předpisů. 

Současně, ve smyslu § 108 odst. 2 zák.č.128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších 

předpisů, stanovuje, že může při významných příležitostech a občanských obřadech užívat 

závěsný odznak (odznak se státním znakem). 

 

Dále pan starosta sdělil termíny následujícího zasedání a jednání. 

Zastupitelé vzali na vědomí, že: 
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a) první jednání rady města se uskuteční ve čtvrtek 10.11.2022 od 14,00 hod. v zasedací 

místnosti MěÚ. 

b) nejbližší zasedání zastupitelstva města se bude konat v pondělí 21.11.2022.   

od 18,00 hod. v zasedací místnosti Sportovní haly, Pobřežní 1547. 

c) rozšířené jednání rady města ve věci přípravy rozpočtu pro rok 2023 se bude konat  

28.11.2022 pravděpodobně od 18,00 hod. v zasedací místnosti MěÚ. (Přesný čas bude 

upřesněn). 

 

9) Diskuse, závěr. 
Pan starosta otevřel diskuzi.  

 

O slovo se přihlásil Mgr. Adam Zítek: 

„Jeden z vašich volebních programů bylo vyrovnané hospodaření. Když jste oproti minulému 

zastupitelstvu minimálně oproti pak tedy posledním dvěma letům, obnovili funkci druhé 

místostarostky, už teď trošku přestáváte plnit volební sliby. Také se nám do rady města 

dostala osoba, která nemá k zákonu reflexi. Pokud si člověk dokáže sednout ožralej za volant 

a řídit bez řidičáku, měl by vyvodit důsledky a ostatní neměli takovou osobu zvolit do rady 

města.“ 

 

Pan starosta: „Překvapuje mě, že právník nectí presumpci neviny. Od začátku jsme 

deklarovali, že chceme dva místostarosty a to, že během minulého volebního období Mgr. 

Zdeněk Hnát skončil, nebylo, protože nebyl potřeba, ale nejde skloubit funkci ředitele 

příspěvkové organizace a pozici místostarosty. Město Tachov je tak veliké, že jednoznačně 

potřebuje oba místostarosty.“ 

 

Mgr. Adam Zítek: „Ctím presumpci neviny, neřekl jsem, že byl usvědčen, ptal jsem se pana 

Horáčka, jestli řídil opilý a sám to tady potvrdil. Co se týká druhého místostarosty, historicky 

byl jeden místostarosta, když byl Mgr. Ladislav Macák v senátu, kvůli tomu aby nebylo 

město blokováno, se zřídilo místo druhého místostarosty. Minulé volební období byly dva, ale 

jeden byl uvolněný a jeden neuvolněný. Když tehdy skončil Mgr. Zdeněk Hnát, neviděl jsem, 

že to má nějaký zásadní vliv na chod města. Ušetřené peníze se mohly vložit do jiných věcí.“ 

 

Pan starosta: „Jedna funkce, která stála také peníze, už nebude, víceméně se to tedy vynuluje. 

A trváme na tom, že dva místostarostové jsou potřeba. Objem práce je úplně jiný než dříve.  

Řídit finance města zabere jednomu místostarostovi veškerý čas a máme zde také 12 

příspěvkových organizací města, školy, školky a s těmi nikdo ty 4 roky moc nekomunikoval. 

Takže pokud mi tady Mgr. Adam Zítek bude tvrdit, že vše běželo jako na drátku, tak s tím 

budu velmi polemizovat.“ 

 

dr. Jiří Nenutil: „Blahopřeji panu starostovi, paní místostarostce, panu místostarostovi, 

členům rady.  Mají nesmírně široký mandát a to jak od voličů, tak potom i zjevně ve  

fungování koalice ve městě. Je to dobře, protože budou moci realizovat svůj program. My 

jako opozice se pokusíme najít ty styčné body programu, které máme napříč, protože přece 

jen nám jde o naše město. Zároveň bych chtěl vyzvat občany, aby nás hlídali, protože, co jsem 

se naučil během předvolební kampaně, je to, že na tomhle městě hodně lidem opravdu záleží. 

Dávají to sice najevo občas poněkud expresivně, ne úplně ve vhodných fórech, ve vhodnou 

chvíli, ale když se člověk otrká, zjistí, že je tu spousta dobrých nápadů a spousta lidí, co by 

něco chtěli dělat, kdyby si mysleli, že se to může. Přeji tomuto vedení města, aby přesvědčili 

občany města, že se to může. Abychom nakonec v té sportovní hale nebo v novém kulturním 

sále museli být pořád, protože na nás bude chodit tolik lidí. Přeji, aby to ty lidi bavilo a aby to 
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bavilo nás. Čekají nás čtyři roky tady všechny dohromady a prosím občany, aby nám volali, 

psali, abychom je zase neviděli až za ty čtyři roky na té tribuně. Děkuji všem, že tady jste a 

jste pro Tachov.“ 

 

Pan starosta: „Děkuji dr. Jiřímu Nenutilovi. Doufám, že zastupitelstva budou probíhat 

v konstruktivní a produktivní atmosféře, byť se třeba na některých bodech neshodneme. Také 

doufám, že nepůjde pouze o zbytečné kritiky, bez navrhování nějakých řešení.“ 

 

MDDr. Zdeněk Brachtel: „Setkali jsme se zde celkem pozdě, což mělo nějaký svůj účel. Chtěl 

jsem poděkovat Vendule, Petrovi a Honzovi, že když vznikla koalice, tak se na to nevykašlali, 

ale tu agendu města přebírali ve svém volném čase.“ 

 

Pan starosta poděkoval za pozitivní slova, poděkoval také všem přítomným za účast a ukončil 

jednání zastupitelstva. 

 

 

 

………………………       ……………………… 

Mgr. et Mgr. Jan Straka                       Mgr. Petr Vrána 

       místostarosta                                         starosta  

 

 

 

ověřovatelé: 

.................................. 

 

................................. 

 
 


